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This publication is sponsored by the OUR VOICE Mary Huestis Pengilly Life Story Activism Scholarship Writing Fund. 

Cette publication est soutenue par la Bourse du NOTRE VOIX à Mary Huestis Pengilly                                                                                       

pour les écrits de récits de vie et de renvendication.                                                                                                                     

LIMITED CIRCULATION / CIRCULATION LIMITÉE 

 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

2 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

3 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

4 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

5 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

6 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

7 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

8 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

9 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

10 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

11 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

12 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

13 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

14 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

15 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

16 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

17 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

18 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

19 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

20 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

21 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

22 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

23 

 



 

LÉA CHAMBERLAIN 
 

24 

 

ABOUT THE OUR VOICE MARY HUESTIS PENGILLY                                                                                           
LIFE STORY / ACTIVISM SCHOLARSHIP WRITING FUND 

 native of Saint John, New Brunswick, Mary Huestis Pengilly was married with five sons and one 

daughter. After the Port City’s great fire of 1877, she moves to Massachusetts. While living in the 

United States, she becomes so engaged in writing a book on the laws of health that she forgets to eat for 

eight days. Being worried about her condition, her sons manipulate a way to bring her back by train to the 

Provincial Lunatic Asylum in 1883 where she will remain a patient for six months. Denying her insanity; 

she spends her days trying to make life a easier for some of the other residents, and faithfully accounts in 

writing the treatments and injustices that surrounds her. Mary dies in 1893. In keeping with her spirit of 

advocacy in the psychiatric system of her era, the purpose of this scholarship is to be mindful of such an 

honorable vocation and to pursue it with the same determination and vigor. 

À PROPOS DE LA BOURSE DU NOTRE VOIX À MARY HUESTIS PENGILLY                                            
POUR LES ÉCRITS DE RÉCITS DE VIE ET DE RENVENDICATION. 

riginaire de Saint John au Nouveau-Brunswick, Mary Huestis Pengilly est mariée avec cinq fils et 

une fille. Après le grand incendie de la ville portuaire de 1877, elle se déplace au Massachusetts. 

Pendant son séjour aux États-Unis, elle devient tellement préoccupée à écrire un livre sur les lois de la 

santé qu'elle oublie de manger pendant huit jours. Étant inquiets de son état, ses fils manipulent un 

moyen de la ramener par train au Provincial Lunatic Asylum en 1883, où elle deviendra une patiente 

pendant six mois. Niant sa folie; elle passe ses journées à essayer de rendre la vie un peu plus paisible 

pour les autres résidents. Elle maintient fidèlement par écrit les traitements et les injustices qui 

l’entourent. Mary meurt en 1893. Tenant compte de sa passion pour la  défense des droits dans le système 

psychiatrique de son époque, l’objectif de cette bourse est d'être conscient d’une telle vocation d’honneur 

et de poursuivre cela avec la même détermination et force. 

THE SCHOLARSHIPS’ PAST RECIPIENTS / RÉCIPIENDAIRES ANTÉRIEURE DE LA BOURSE 

 Katherine Tapley-Milton – Mind Full of Scorpions  (2006) 

 Arlen Rundvall – The Bipolar Guide to the Gift (2007) 

 Moncton Capitol Theatre – Diaries from the Asylum (2008) 

 Jocelyn MacNeil – We Need Love Too (2009) 

 Léa Chamberlain – Life is Worth Living and Destined to be Shared (2015) 
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